Friendship读后续写 教学分析

1、 话题分析
1. 主题语境：人与自我（生活与学习，做人与做事）：优秀品行，正确的人生态度；生命的意义与价值；

2. 本篇读后续写接近生活，与近几年的高考体裁所有共性：生活中遇到切实问题，在想办法解决的过程中，主人翁对人生有不一样的感悟，并有所启发，从而促进正确人生观和价值观的形成。
2、 学情分析

高三的学生经历过首考后，对续写有了更进一步的认知和重视，渴望续写有进一步的突破。态度上重视的同时，写作方法上的点拨和巩固，以及多样话题的接触将会有不一样的收获。
3、 教学过程

教学目的：复习、巩固续写写作步骤的同时丰富生活中解决问题的方法，丰富人生经历；
     学习更多情节的衔接和不同描述性语言的表达。
教学重点和难点：
        1. 所给段落的首句与上下文的衔接问题；

2. 第一段里Abigail和Ava不能和平相处原因的分析；
        3. 第二段里用什么方法能最好地解决问题

教学过程：

Part 1: Reading
1. Read for the main idea.
    “I” made a          with a girl named Abigail, who joined in my karate class. However, she had to                    with mom who got a job in a different state, Which made me really              . Then another girl                , with             we got along well and started                          
after class. A year later, it                   me that Abigail came back. So I 

introduced them to each other,                 that we could be                
friends… 

2. Read for the plot.
① Divide the passage into different parts and give the main idea.
Paras. 1-6 ---I make a friend with Abigail ---happy
Paras. 7-8 ---Abigail moved away ---sad
Paras. 9-12 ---I make another friend with Ava ---happy
Paras. 13-14 ---Abigail returned---thrilled
Paras. 15-16 ---introduce them to each other and hope to be close friends  --- happy but uncertain
② Got a friend Abigail→Abigail moved away→Got another friend Ava→Abigail came back→introduced them to each other and hoped to be friends→…
   happy→sad→happy→excited→uncertain→…
③ Paragraph 1:
    Things seemed all right at first._____________problem______________ 
Paragraph 2：
  One day, I simply could not take it anymore.          solution             
TIP 1: The “conflict--solution” rule works for a logic plot! 
④ Paragraph 1:

       Things seemed all right at first._______________________ 
1. What happened then?
2. How didn’t they get along well with each other? And why?
3. What was my reaction to it?

Paragraph 2：

       One day, I simply could not take it anymore. ____________________ 
4.What did I do then?   
5.What were the two girls’ reaction? 
6. What was the possible ending?
TIP 2: Develop the proper plot by raising questions ! 
3. Read for the theme.
Clue 1: conflict—solution—theme (积极向上的，富有正能量的) 
Clue 2: pay attention to the 10 underlined words (esp. the positive 
             abstract words may have a hint for the theme) 
karate, Abigail, confused, laughed, friends, sad, finally, silent, explained, hoped 
TIP 3: The possible theme can be inferred by the above 2 clues! 
Part 2: writing
1. 评分标准

2. Some possible expressions to show the conflicting emotions :
●I could feel anger boiling up inside me. 我感到怒火中烧。
●Anger and bitterness covered upon me for weeks. 
我好几周都沉浸在愤怒和痛苦中。 

●With chilly winds whipping my face, a sense of  fright and depression/despair/desperation crept upon me on account of his escape and betrayal. 
寒风吹着我的脸，一种恐惧和绝望\/绝望/绝望的感觉爬上我的心头，因为他的逃跑和背叛。 

●They have been immersed in the deep sorrow since then. 
从那以后他们一直沉浸在悲伤中。
●The sense of despair crept upon his minds. 绝望的感觉爬上他的心头。
●After several fruitless attempts, I let out a long sigh. 
经过几次徒劳的尝试, 我长叹了一口气。
●My wife stamped her foot in despair. 我的妻子绝望地跺了跺脚。 

●A sense of disappointment flooded in my heart, and hopelessness frequently echoed my brain.一种失望的感觉涌上心头，绝望的情绪在脑海中回荡。
●Disappointment mingled with frustration growing inside me. 
失望夹杂着我内心的挫败（感）
●Disappointment swallowed me, I sat on the ground and didn't utter a single word. 失望吞没了我，坐在地上，一句话也没说。
3.One possible version: 
Things seemed all right at first. However, it didn't take long for each of
them to start saying unfriendly things about the other. Abigail was not happy with Ava's always cutting into her conversations with me and she thought we were best friends. But Ava thought it was wrong for Abigail to invite herself along when she and I wanted to hang out. Ava thought she and I were best friends. I tried and tried, but I couldn't find the courage to tell them I felt really sad about the way they were acting. 

·       One day, I simply could not take it anymore. I said I was sorry they didn't   

·   like each other, but I refused to pick one of them over the other, because I liked    

·   them both. Over the next few days, we all kept silent. Things got so stressful 
·   that I was ready to give up karate. Luckily, I stuck it out. And I was glad I did, 
·   because time really had a way of making things better. Ava and Abigail finally 
·   understood me and we all got along well with each other.
· 3. Appreciate Ss’ works
